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Kazanie:”(27) A on poszedł. Właśnie wtedy przybył do Jerozolimy oddać
pokłon  Bogu  Etiop,  dworski  urzędnik  królowej  etiopskiej,  Kandaki,
zarządzający całym jej skarbcem (28) i wracał, czytając w swoim wozie
proroka Izajasza. (29) Podejdź i przyłącz się do tego wozu - powiedział
Duch do Filipa. (30) Gdy Filip podbiegł, usłyszał, że tamten czyta proroka
Izajasza:  Czy  rozumiesz,  co  czytasz?  -  zapytał.  (31)  A  tamten
odpowiedział:  Jakżeż  mogę  /rozumieć/,  jeśli  mi  nikt  nie  wyjaśni?  I
zaprosił Filipa, aby wsiadł i spoczął przy nim. (32) A czytał ten urywek
Pisma: Prowadzą Go jak owcę na rzez i jak baranek, który milczy, gdy go
strzygą, tak On nie otwiera ust swoich. (33) W Jego uniżeniu odmówiono
Mu słuszności. Któż zdoła opisać ród Jego? Bo Jego życie zabiorą z ziemi.
(34) Proszę cię, o kim to Prorok mówi, o sobie czy o kimś innym? - zapytał
Filipa  dworzanin.  (35)  A  Filip  wychodząc  z  tego  /tekstu/  Pisma
opowiedział mu Dobrą Nowinę o Jezusie. (36) W czasie podróży przybyli
nad  jakąś  wodę:  Oto  woda  -  powiedział  dworzanin  -  cóż  przeszkadza,
abym został ochrzczony? (37) Odpowiedział Filip: Można, jeśli wierzysz z
całego serca. Odparł mu: Wierzę, że Jezus Chrystus jest Synem Bożym.
(38) I kazał zatrzymać wóz i obaj, Filip ,i dworzanin, zeszli do wody. I
ochrzcił go. (39) A kiedy wyszli z wody, Duch Pański porwał Filipa 
i dworzanin już nigdy go nie widział. Jechał zaś z radością swoją drogą.
(40) A Filip znalazł się w Azocie i głosił Ewangelię od miasta do miasta,
aż dotarł do Cezarei.  ”

(Dzieje Apostolskie 8,27-40)

Etiopski minister finansów przeżył prawdziwe nawrócenie. Głównym 
elementem  takiego nawrócenia jest działanie Boga. Tylko gdy działa Bóg, 
ludzie się nawracają. Tak właśnie postąpił z tym eunuchem, pociągając go 
gdy był jeszcze w dalekiej Afryce,  i przebył drogę do Jerozolimy. 
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A potem Pan posłał także Filipa na pustynną drogę, aby spotkał się tam z
ministrem finansów. Bóg musi zadziałać, aby ludzie mogli być zbawieni.
Używa sług Bożych, którzy są gotowi być mu posłuszni i pójść wszędzie –
tak jak Filip. 
Teraz więc, gdy przybył na drogę, zastał tam eunucha siedzącego w  swoim
rydwanie, jadącego z Jerozolimy w kierunku Afryki. „I rzekł Duch Filipowi
podejdź i  przyłącz się  do tego wozu a  gdy Filip  podbiegł,  usłyszał,  jak
tamten czytał proroka Izajasza i rzekł: Czy rozumiesz to co czytasz?  Ten
zaś powiedział  :Jakżebym mógł,  jeśli  mnie nikt nie pouczył ? I poprosił
Filipa, aby wstał  i zajął przy nim miejsce " ( Dzieje Apostolskie 8,29-31). 

Tutaj mamy kolejny element nawrócenia: to jest Słowo Boże. 
 Słowo Boże 

Jego serce było przygotowane przez Ducha Bożego,  Filip  był gotów do
ewangelizacji.  A teraz   nadszedł  moment  na  Słowo Boże.   Nie  było  to
masowe  spotkanie jak w Samarii, ale spotkanie jeden na jeden. Zarówno w
Samarii  jak i u eunucha, Filip wykazał się pionierskim Duchem bo jako
pierwszy głosił Ewangelię w Samarii. A teraz także jako pierwszy zaniósł
dobrą nowinę do Afryki poprzez tego wpływowego Etiopczyka.  Były to
dwa zupełnie różne sposoby głoszenia. W Samarii głosili wielkiej liczbie
ludzi  a tu był tylko jeden mężczyzna. Samarytanie byli ludem mieszanym,
w  połowie  żydowskim,  w  połowie  pogańskim,  eunuch  był  czarnym
afrykaninem.  Były też   między nimi  różnice  pozycji  w społeczeństwie,
Samarytanie  byli  zupełnie  zwykłymi  obywatelami,  natomiast  minister
finansów był  wysokim urzędnikiem dworskim Korony Etiopskiej. Mimo
różnic etnicznych, odmiennej pozycji społecznej i postawy religijnej, Filip
głosił  ewangelię.  W jednym przypadku  głosił  imię  Jezusa  publicznie  w
drugim przypadku głosił Jezusa w osobistej rozmowie, ale przesłanie było
takie samo. 
Jak więc wyglądała osobista ewangelizacja Filipa?    
A) Prowadził do Słowa. 
W osobistej ewangelizacji chodzi o Słowo Boże. Po tym jak Filip wdał się
w rozmowę z eunuchem, natychmiast odwołał się do Pisma Świętego.  "A
gdy Filip podbiegł, usłyszał, jak tamten czytał proroka Izajasza, i rzekł: Czy
rozumiesz to, co czytasz? (Werset 30). A Etiopczyk odpowiedział: jakże bym
mógł, jeśli mi nikt nie pouczył? I poprosił Filipa, aby wsiadł i zajął przy
nim miejsce”(werset 30). 
Duch Boży otworzył serce eunucha na Słowo. W każdym autentycznym
nawróceniu tak się dzieje. Pojawiają się pytania o Słowo, ponieważ Duch
Święty  prowadzi grzesznika do Pisma. 
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Zadaniem  sługi  Bożego  jest  więc  wyjaśnienie  prawd  Pisma  Świętego
poszukującym ludziom. W ten sposób postępował również Filip. 
B) Chodzi o Jezusa 
Tekst,  który  czytał  eunuch,  pochodził  z  Izajasza  53.  Opisana  jest  tam
zastępcza ofiara Jezusa Chrystusa, który został poprowadzony na krzyż jako
baranek ofiarny Boga.  I  jak był milczący,  i  pokorny,  gdy odbierano mu
życie.  Pismo  Święte,  które  czytał  było  takie:  „Jak  owca  na  rzeź  był
prowadzony 
i jak baranek milczący wobec tego, który go strzyże. Tak nie otwierał ust
swoich.  W poniżeniu Jego wyjęty został spod prawa. O jego rodzie któż
opowie? Bo życie jego z ziemi zgładzone zostaje! "( Dzieje Apostolskie 8,32
– 33). 
Minister finansów zastanawiał się o kim tak mówi tekst. "Czy to Mojżesz?
Albo sam Izajasz? O kim on tu mówi? „Wtedy eunuch odezwał się do Filipa
i rzekł: Proszę cię o kim to prorok mówi, o sobie samym , czy też o kim
innym?  A  Filip  otworzył  swoje  usta  i  zwiastował  mu  dobrą  nowinę  o
Jezusie, począwszy od tego ustępu pisma”. 
Mógł  to  zrobić,  ponieważ  nauczono  go  widzieć  Jezusa  w  Starym
Testamencie.  Teraz  mógł  zastosować  to  czego  sam  się  nauczył.  Tak
wyjaśnił eunuchowi Jezusa – który przyszedł na ten świat, aby umrzeć na
krzyżu za nasze grzechy, który był prowadzony jak owca na rzeź, ale przy
tym nie otworzył ust, który zapłacił za nasz dług w zastępstwie. Głosił mu
ewangelię Chrystusa. 
Z  pewnością dobrze i  słusznie  jest  dać osobiste  świadectwo o tym, jak
doszliśmy  do  wiary  w Jezusa.  Wspaniale  jest  opowiadać  o  tym,  co  On
uczynił w naszym życiu.  
 Słowa o Chrystusie mają też ogromne znaczenie w ewangelizacji osobistej. 
Było to również bardzo ważne dla apostoła Pawła –  głosić Jezusa. „Albowiem  
uznałem za właściwe nic innego nie umieć między wami, jak tylko Jezusa 
Chrystusa i to ukrzyżowanego " ( 1 Koryntian 2,2). To wszystko co Paweł miał 
do powiedzenia. 
Prowadzimy ludzi do Pisma Świętego i do Jezusa 
i do zbawienia.
C) 
Filip wyjaśnił ewangelię Jezusa Chrystusa ministrowi finansów. 
Jezus mógł stać się dla nas zbawieniem, ponieważ jest zastępczym Barankiem 
Bożym, który został zabity w nasze miejsce. A ponieważ On umarł za nas,to my 
możemy teraz żyć wiecznie. To jest właściwa nauka o zbawieniu. To należy do 
ewangelizacji osobistej. Nie ewangelizowaliśmy, jeśli nie podzieliliśmy się 
zbawieniem przez samego Jezusa Chrystusa.
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Oczywiście  obawiamy się, że tym samym uderzymy ludzi w głowę. Jeśli jednak
odwrócą się od tej wiadomości, to czas ich zbawienia jeszcze nie nadszedł. Nie 
możemy popchnąć ich do Królestwa Bożego tylnymi drzwiami, ukrywając 
Jezusa Chrystusa i jego zastępcze zadośćuczynienie za nas. Prawdziwe 
nawrócenie wiąże się  z głoszeniem. 

Część 4 :wiara i posłuszeństwo 
„A gdy tak jechali drogą, przybyli nad jakąś wodę, a eunuch rzekł: Oto woda
cóż stoi na przeszkodzie, abym został ochrzczony? Powiedział mu: Jeśli wierzysz
z całego serca, możesz.  A odpowiadając, rzekł : Wierzę, że Jezus Chrystus jest
Synem Bożym. I kazał zatrzymać wóz, zeszli obaj, Filip i eunuch, do wody 
i ochrzcił go. Gdy zaś wyszli z wody, duch Pański porwał Filipa i eunuch nie
ujrzał go więcej, Lecz radując się jechał dalej swoją drogą. Znalazł się w Azocie
i obchodząc wszystkie miasta, zwiastował dobrą nowinę, aż przyszedł do Cezarei
" ( Dzieje Apostolskie 8,36 – 40). 
Musi  być  osobista  odpowiedź  na  głoszenie  Ewangelii.  W  prawdziwym
nawróceniu  jest  wiara.  Taki  człowiek  przyjmuje  Ewangelię  i  mówi: "Jezus
zrobił to dla mnie. Umarł za mnie, ponieważ jestem grzesznikiem i potrzebuję
zbawienia”. Prawdziwa wiara wyznaje, że Chrystus jest Panem. 
Ewangelia Jana 1,12 – 13:  " Tym zaś, którzy go przyjęli,  dał prawo stać się
dziećmi Bożymi, tym, którzy wierzą w imię jego. Którzy narodzili się nie z krwi
ani z cielesnej woli, ani z woli mężczyzny, lecz z Boga”( Ewangelia Jana 5: 24)
"Zaprawdę, zaprawdę , powiadam wam, zbliża się godzina, owszem już nastała,
kiedy umarli usłyszą głos Syna Bożego i ci co usłyszą ,żyć będą ". 
W  prawdziwym  nawróceniu  odpowiedzią  jest  zawsze  wiara  i  oczywiście
posłuszeństwo. Chrzest jest krokiem posłuszeństwa , ponieważ Jezus powiedział
aby tak czynić: "Idźcie wtedy i czyńcie uczniami wszystkie narody, chrzcząc je w
imię Ojca i Syna, i Ducha Świętego. Ucząc je przestrzegać wszystkiego, co wam
przekazałem. A oto ja jestem z wami po wszystkie dni aż do skończenia świata
"(Ewangelia Mateusza 28,19-20). 
Innymi słowy Jezus zleca kościołom udzielanie chrztu. Dlatego wszyscy, którzy
wierzą, mają być ochrzczeni. Jednak Jezus nie tylko to nakazał, ale także sam
pozwolił Janowi ochrzcić się. Chrzest nie jest opcją, ale obowiązkiem. 
Chrzcimy w Imię Ojca, Syna i Ducha Świętego oraz na podstawie osobistego
wyznania. 
Kluczowe  jest,  aby  osoba  chrzczona  rozumiała,  co  Jezus  zrobił  dla  niej  na
krzyżu.  Chrzest  zawsze  wskazuje  na  Jezusa.  Ochrzczeni  wchodzą  do  wody,
mówią: "Wierzę,  że  Jezus  umarł  za  mnie.  W  jego  śmierci  jest  przebaczenie
moich grzechów. Wierzę , że Chrystus żyje i znam go jako mojego Zbawiciela ".
Chrzest jest symbolem umierania i zmartwychwstania w Chrystusie(Rzymian 6).
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Jak ważny jest chrzest? Bardzo ważny! Bóg sprawił, że do spotkania eunucha z
Filipem doszło na pustyni. Niekoniecznie można było spodziewać się tam wody.
A jednak woda tam była. Bóg daje prawdziwe zbawienie i  nowe narodzenie,
zapewnia również wodę.
Eunuch miał wiarę. Był gotów pójść na całość mówiąc: "Gdy tak jechali drogą,
przybyli nad jakąś wodę, a eunuch rzekł: Oto woda, cóż stoi na przeszkodzie
abym został ochrzczony (Dzieje Apostolskie 8,36). 
Tęsknimy za prawdziwymi nawróceniami. Bóg musi działać, a czyniąc to chce
używać ciebie jako narzędzia. Mamy głosić Jezusa, a Pan da wiarę 
i posłuszeństwo wielu. W imię Jezusa. Amen! 
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